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PROTOKÓŁ NR VI/2019 

 

Z SESJI RADY POWIATU SIERADZKIEGO 

VI KADENCJI ODBYTEJ W DNIU 25 KWIETNIA 2019 ROKU 

godz. 13
00 

sala 113 Starostwa Powiatowego 

Plac Wojewódzki 3 w Sieradzu 

 

 

Na podstawie art. 15 pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

powiatowym Przewodnicząca Rady Powiatu Olga Kołoszczyk zwołała na dzień  

25 kwietnia 2019 roku godz. 13
00

 VI sesję Rady Powiatu Sieradzkiego VI kadencji 

2018-2023.  

Przewodnicząca Rady otworzyła VI sesję Rady Powiatu Sieradzkiego VI 

kadencji 2018-2023, powitała wszystkich przybyłych radnych, Zarząd na czele  

z Panem Starostą, Wicestarostę Kazimierę Gotkowicz, Skarbnika Powiatu Iwonę 

Piekarczyk, Sekretarza Powiatu Katarzynę Dąbrowską, pracowników starostwa, 

przybyłych oraz zaproszonych gości a także przedstawicieli mediów /lista obecności 

członków Zarządu, pani Skarbnik, pracowników starostwa stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu, lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk po stwierdzeniu kworum stwierdziła, 

że w sesji bierze udział 22 radnych, obrady sesji są prawomocne, lista obecności 

radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

Obecni: 

1. Tomasz Baliński 

2. Mariusz Bądzior 

3. Sławomir Bruś 

4. Andrzej Czyżak 

5. Sylwia Dęga-Frątczak 

6. Kazimiera Gotkowicz 

7. Jan Hankiewicz 

8. Daniel Joachimiak 

9. Jan Kołodziejczyk 

10. Olga Kołoszczyk 

11. Michał Ławniczak 

12. Daniel Palma 

13. Marek Płóciennik 

14. Małgorzata Rojanek 

15. Artur Sterna 

16. Maciej Sulgan 

17. Edward Szewczyk  

18. Michał Terka (przybył o godz. 13.40 ) 

19. Jacek Walczak 

20. Grzegorz Wardęga 

21. Konrad Wilczyński 

22. Michał Wzgarda 

23. Krzysztof Żubrowski 
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Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

2. Przyjęcie porządku obrad VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Wystąpienia przybyłych gości.  

6. Wystąpienia radnych.  

7. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego 

w okresie od V do VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

8. Ocena stanu sanitarnego Powiatu Sieradzkiego w 2018 roku.  

9. Informacja na temat wpływów z zajęcia pasa drogowego dróg powiatowych  

w Powiecie Sieradzkim za 2018 rok. 

10. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Sieradzkim oraz sprawozdanie 

z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Sieradzu za 2018 rok. 

11. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Sieradzkiego  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2018. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Sieradzkiego na lata 2019-2036. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2019 

rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowo-

wychowawczych prowadzonych przez Powiat Sieradzki na 2019 rok.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa 

na realizację zadań na drogach gminnych. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Burzenin. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Burzenin 

na realizację zadań na drogach gminnych. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew. 

20.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew 

na realizację zadań na drogach gminnych. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 

I Liceum Ogólnokształcącego im. Kazimierza Jagiellończyka w Sieradzu.   

22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla 

Ziemi Sieradzkiej” – Ochotnicza Straż Pożarna w Rossoszycy.   

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla 

Ziemi Sieradzkiej” – Klub Turystyki Wodnej „Warta”.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla 

Ziemi Sieradzkiej” – Ochotnicza Straż Pożarna w Grabówce.  

25. Sprawy różne; wnioski i oświadczenia radnych. 

26. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
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Uwag nie wnoszono 

Głosowanie porządku: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał Wzgarda, 

Krzysztof Żubrowski. 

 PRZECIW (0 głosów) 

 NIEOBECNY (Michał Terka) 

Porządek został przyjęty. 

 

Punkt 3  

Przyjecie protokołu z obrad IV sesji Rady Powiatu Sieradzkiego 

Uwag nie wnoszono. Protokół został przyjęty. 

 

Punkt 4 

Powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

 Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk zaproponowała kandydaturę radnego 

Michała Wzgardy, radnego Krzysztofa Żubrowskiego, radnego Sławomira Brusia. 

Radni wyrazili zgodę. 

Wyniki głosowania: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał Wzgarda, 

Krzysztof Żubrowski. 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNY (Michał Terka) 

Do Komisji Uchwał i Wniosków weszli: radny Michał Wzgarda, radny 

Krzysztof Żubrowski, radny Sławomir Bruś. Radni zajęli miejsca, ukonstytuowali się  

i przystąpili do pracy.  

 

Punkt 5 

Wystąpienia przybyłych gości. 

 Pani Anna Grabarczyk, nauczyciel Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego w Sieradzu. „Witam Państwa, niestety nie mogę państwu pokazać  

w pełni prezentacji multimedialnej, która została dla państwa przygotowana, ponieważ 

nie przygotowano dla nas sprzętu a sprzęt, który przywieźliśmy nie pozwolono nam go 

rozłożyć także będę prezentowałA tylko słowo mówione, jeżeli ktoś z państwa 

chciałby zobaczyć do tego zdjęcia po radzie powiatu to bardzo chętnie udostępnię na 

komputerze. Nazywam się Anna Grabarczyk i mam przyjemność pracować  
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w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Sieradzu od 26 lat. W tym czasie 

moja praca miała różną specyfikę, byłam wychowawcą w internacie, wychowawcą  

w zespole terapeutycznym, uczyłam sztuki w szkole podstawowej i gimnazjum, byłam 

nauczycielem zajęć rewalidacyjno – wychowawczych, czyli pracowałam z dziećmi, 

młodzieżą niepełnosprawną intelektualnie w stopniu głębokim. Aktualnie jestem 

nauczycielką przedszkola specjalnego i koloruje marzenia najmłodszych 

wychowanków naszego ośrodka. Marzą oni o harmonijnym rozwoju, zabawie i nauce. 

Chcę państwu przybliżyć strukturę i charakter pracy Specjalnego Ośrodka Szkolno 

Wychowawczego i mam nadzieję, że zainteresuje Państwa nasza praca i odwiedzicie 

nas na Krakowskim Przedmieściu na dłużej niż 5 minut. Chętnie zapraszamy w każdej 

dowolnej chwili na dowolnie wybrane przez państwa zajęcia.  

 Jak wygląda struktura specjalnego ośrodka, bo może państwo nie wiecie, że  

w tym jednym ośrodku jest dużo, mamy wczesne wspomaganie rozwoju małego 

dziecka, szkołę podstawową z oddziałem gimnazjalnym, szkołę branżową z klasą 

zawodową, przedszkole, internat, szkołę przysposabiającą do pracy i rewalidację.  

 Rozpoczniemy od wczesnego wspomagania, bo dotyczy ono najmłodszych 

naszych podopiecznych. Z tej formy wsparcia korzystają dzieci z opinią o potrzebie 

wczesnego wspomagania rozwoju od momentu wykrycia niepełnosprawności, często 

odbywa się to w wieku niemowlęcym do rozpoczęcia obowiązku szkolnego.  

W ramach dwóch godzin tygodniowo zajęć realizowane są cztery i więcej terapii 

rehabilitacja, terapia integracji sensorycznej, neurologopedia, logopedia, terapia 

psychologiczna i terapia pedagogiczna z wykorzystaniem nowatorskich metod pracy.  

 Przedszkole specjalne. Do przedszkola specjalnego zapraszamy dzieci od 2,5 lat 

do 9 roku życia ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Szanse na naukę, zabawę, 

rozwój, integrację, rehabilitację i zajęcia ze specjalistami mają tutaj dzieci z 

autyzmem, zespołem Aspergera, mózgowym porażeniem dziecięcym, zaburzeniami 

wzroku  

i słuchu, niepełnosprawnością intelektualną oraz sprzężoną. Jesteśmy przygotowani do 

przyjęcia dzieci z każdego rodzaju niepełnosprawnością. 

  Szkoła Podstawowa i dawne gimnazjum. Do szkoły podstawowej i dawnego 

gimnazjum uczęszczają uczniowie z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu 

lekkim, którzy realizują podstawę programową jak w szkolnictwie masowym. Dzieci  

z głębszą niepełnosprawnością intelektualną uczęszczają do zespołów terapeutycznych 

gdzie zdobywają umiejętności i wiedzę dostosowaną do ich możliwości. Do szkoły 

podstawowej uczęszczają również uczniowie z normą intelektualną ale z innymi 

niepełnosprawnościami na przykład autyzmem, niedosłuchem oraz niedowidzący. 

  Zajęcia rewalidacyjno-wychowawcze przeznaczone są dla dzieci i młodzieży 

niepełnosprawnych intelektualnie w stopniu głębokim w wieku od 3 lat do 25 roku 

życia. Dzięki tym zajęciom osoby z głęboką niepełnosprawnością mają szansę na 

rozwój, podniesienie swoich umiejętności, integrację z rówieśnikami i rehabilitację. 

Jest to bardzo często jedyna forma wsparcia oferowanym im przez system edukacyjny 

przeciwdziałająca wykluczeniu społecznemu. 

  Branżowa szkoła i szkoła zawodowa. W branżowej szkole I stopnia nr 3  

i Szkole Zawodowej uczy się młodzież z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu 

lekkim. Na zajęcia praktyczne uczęszczają do pracodawców i do Centrum Edukacji 

Zawodowej. Praktyki w zawodzie kucharz odbywają się na miejscu w ośrodku. Po 
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skończonej nauce uczniowie otrzymują dokument potwierdzający kwalifikacje  

w zawodzie wydany przez Okręgową Komisję Edukacyjno w języku polskim  

i angielskim. Przygotowujemy do zawodu w takich zawodach jak kucharz, monter 

zabudowy i robót wykończeniowych w budownictwie, fryzjer, piekarz, stolarz, 

mechanik pojazdów samochodowych. Poza tym w ośrodku mamy internat, świetlicę, 

stołówkę, bibliotekę z centrum multimedialnym, salę rekreacyjną, siłownię, pracownię 

komputerową. W internecie z całodobowej opieki wykwalifikowanej kadry korzysta 

20 wychowanków w wieku od 11 lat do 23, znajdują to pomoc w nauce, rozwijają 

zainteresowania, uczą się samodzielności. Świetlica szkolna obejmuje swoją opieką 69 

wychowanków, dla których prowadzone są zajęcia wspierające i rozwijające 

zainteresowania. Codziennie kuchnia przygotowuje około 90 obiadów, w tym są to 

posiłki obejmujący specjalistyczne diety, tak jak dieta bezglutenowa, cukrzycowa, 

lekkostrawna, posiłki rozdrabnianie dla dzieci mających problemy z gryzieniem  

i żuciem, oprócz tego kuchnia przygotowuje śniadanie, drugie śniadanie i kolację dla 

wychowanków internatu. W bibliotece mieści się multimedialne centrum informacji 

wyposażone w 4 stanowiska komputerowe, tablicę interaktywną i urządzenia 

wielofunkcyjne. Znajduje się tam 7125 sztuk woluminów o wartości około 100.000 zł. 

Specjalistyczne pracownie i sala rekreacyjna wyposażone są w sprzęt posiadające 

atesty, wysokiej jakości dostosowane do potrzeb i możliwości naszych wychowanków. 

W szkole prowadzone są zajęcia z rehabilitacji i korekcji wad postawy, prowadzi je 

wykwalifikowana kadra fizjoterapeutów, pracują różnymi metodami dostosowanymi 

do potrzeb podopieczny, między innymi NDT Bobath PNF, terapia manualna, 

wykonują masaż klasyczny, głęboki, poprzeczny, zajęcia odbywają się  

w profesjonalnie wyposażonych salach indywidualnie z podopiecznym lub  

w kilkuosobowych zespołach.  

 Ważne uroczystości szkolne, które pojawiają się w naszym kalendarzu roku 

szkolnego. Nasz ośrodek to nie tylko miejsce nauki, rehabilitacji podopiecznych, ale 

także miejsce tętniące życiem na zajęciach pozalekcyjnych. Śmiech, gwar, muzyka 

rozbrzmiewają bardzo często w czasie różnorodnych imprez i uroczystości szkolnych. 

Cyklicznie w ośrodku odbywają się imprezy plenerowe takie jak Dzień Dziecka  

i powitanie lata, w czasie których przeciwdziałamy wykluczeniu społecznemu. 

Podejmujemy szereg działań integrujących dzieci niepełnosprawe z ich zdrowymi  

rówieśnikami. Możemy je realizować dzięki wsparciu finansowemu działających na 

rzecz ośrodka Stowarzyszenia „AB OVO” i Stowarzyszenia „Dary Losu”. W ciągu 

ostatnich 5 lat wsparcie to wyniosło ponad 100.000 zł. pozyskanych przez nie środków 

z PFRON oraz Gminę i Miasta Sieradz i Województwa Łódzkiego. W czasie takich 

uroczystości jak kolacja wigilijna czy śniadanie wielkanocne nasi uczniowie poznają 

tradycję i zwyczaje świąt polskich. Tradycją jest też że organizujemy Dzień Godności 

Osoby z Niepełnosprawnością Intelektualną. Organizowany jest on po to, by 

uzmysłowić wszystkim, że osoby niepełnosprawne intelektualnie są równoprawnymi 

członkami społeczeństwa. Tak samo jak wszyscy kochają, bawią się, płaczą, cierpią  

i walczą ze swoimi słabościami, tylko gorzej chodzą, słabiej słyszą i widzą, nie 

potrafią szybko się uczyć, ale wiele rozumieją i czują. W ramach obchodów 

Europejskiego Dnia Godności Osoby Niepełnosprawnej Intelektualnie odbywa się też 

program treningu aktywności motorycznej, jest on adresowany do osób, które 

ukończyły 8 rok życia i nie mogą uczestniczyć w treningach i zawodach olimpiad 
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specjalnych z powodu współistniejących z niepełnosprawnością intelektualną 

niepełnosprawności fizycznych. Dyscypliny sportowe dostosowane są do możliwości 

psychofizycznych zawodników. W 2017 roku zorganizowaliśmy 11 Ogólnopolski 

Dzień Treningowy Programu Aktywności Motorycznej, w którym uczestniczyło 13 

ekip z całej Polski, 85 zawodników, 85 trenerów, 80 wolontariuszy.  

 Kraina Baśni, Pieśni i Tańca to przegląd kulturalny. Zapewniamy 

wszechstronny rozwój w życiu społecznym i kulturalnym, dajemy możliwość osobą 

niepełnosprawną z regionu sieradzkiego i łódzkiego do artystycznego wyrażania 

siebie, prezentowania wyjątkowych umiejętności i talentu. Nasi podopieczni 

wyjeżdżają corocznie na turnusy rehabilitacyjne. Ośrodek od wielu lat organizuje 

turnusy dla swoich wychowanków i ich rodziców lub opiekunów. Celem ich jest 

poprawa psychofizycznej sprawności dzieci, kształtowanie umiejętności społecznych i 

aktywny wypoczynek nad morzem. 

 Metody stosowane w pracy z dziećmi: 

 metoda ruchu rozwijającego Weroniki Sherborne - podczas zajęć tą metodą 

dziecko poznaje swoje ciało i przestrzeń, które je otacza. Spotyka w niej drugiego 

człowieka oraz uczy się współpracy; 

 artaterapia - wykorzystuje naturalną predyspozycją dzieci do twórczych zachowań, 

metoda ta pozwala na wspieranie wszechstronnego rozwoju osobowości dziecka 

poprzez spontaniczne działania plastyczne,  

 muzykoterapia, to dziedzina zajmująca się leczeniem przy użyciu wszelkich 

elementów muzyki, działa ona przede wszystkim na równowagę emocjonalna, ale 

także na sferę ruchową, wspiera aktywność twórczą, wzbogaca życie wewnętrzne  

i osobowość człowieka; 

 metoda biofeedback opiera się na obrazowaniu czynności bioelektrycznej mózgu 

podczas wykonywania prostych zadań, co umożliwia świadome wpływanie na 

pracę mózgu i zmusza do utrzymywania dużego stopnia koncentracji, jest to 

metoda neurorehabilitacji wykorzystywana zwłaszcza u dzieci z mózgowym 

porażeniem dziecięcym, ADHD i tym podobnym; 

 metoda audiowizualnej stymulacji mózgu należy podobnie jak EEG biofeedback 

do metod, która w sposób celowy modyfikują wzorzec fal mózgu 

 metoda Tomatisa to program stymulacji neurosensorycznej znacząco poprawia on 

zdolności motoryczne, emocjonalne i poznawcze dzięki specyficznemu sposobami 

przetwarzania muzyki; 

 integracja sensoryczna, terapia ta polega na rozwijaniu prawidłowego odbioru  

i analizy bodźców dostarczanych z otoczenia poprzez zmysły zewnętrzne oraz 

płynące z własnego ciała, u naszych podopiecznych często występują zaburzenia 

integracji sensorycznej, dziecko wówczas ma trudności z wykonaniem  

i zaplanowanie własnych działań, może być nadwrażliwe, ma kłopoty  

z koncentracją uwagi, pojawiają się również zaburzenia w rozwoju koordynacji  

i umiejętności pisania, czytania. 

 Mamy bardzo zdolnych sportowców, którzy wyjeżdżają na zawody, olimpiady 

specjalne o randze światowej. Byli na olimpiadach w Kanadzie, w Austrii, w Japonii. 

Na prezentacji przygotowanej mamy 3 slajdy z sukcesami, jakie odnosili na tych 

zawodach. Ostatnio drodzy Państwo skończyła się olimpiada specjalna w Abu Dhabi, 

ale niestety organ prowadzący nie zauważył, że tam mieliśmy swoich medalistów  
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i nie poświęcił chwili uwagi, ani nie złożył gratulacj, ale znalazł dla nich czas 

Prezydent Państwa Pan Andrzej Duda, Prezydent Miasta Sieradza, trochę przykro, że 

nie zauważył nikt z Państwa. Bardzo dziękuję za uwagę. Zapraszam serdecznie do 

nas, jesteśmy otwarci, gościnni, mogą Państwo wejść w każdej chwili bez 

zapowiadania się, jeżeli Państwu będzie coś potrzebne do zwiedzania, informacje, 

służymy od wielu lat, chętnie Państwa tam będziemy gościć. Bardzo dziękuję.” 

 Pani Aneta Gajda nauczyciel Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego 

w Sieradzu. „Panie Starosto, Radni Powiatu Sieradzkiego, jesteśmy zespołem 

specjalistów, który od 10 lat wspomaga wczesny rozwój dzieci z niepełno-

sprawnościami. Są wśród nas doskonale wykształceni pedagodzy, logopedzi, 

psychologowie, terapeuci integracji sensorycznej, fizjoterapeuci, którzy cały czas 

inwestują w swój rozwój. Przez ostatnią dekadę wypracowaliśmy jakość na 

najlepszym poziomie kształcenia i dziś możemy zaoferować dzieciom z sieradzkiego 

regionu kompleksową holistyczną opiekę, która stanowi nieocenione przygotowania 

do dalszej edukacji. Nie chcemy edukacji na pół gwizdka. Szanowni Państwo dziś już 

nie tylko dla ludzi nauki oczywistością jest, że okres wczesnego rozwoju to 

decydujący moment, okres najintensywniejszego progresu, kiedy pedagog, terapeuta 

może osiągnąć z dzieckiem bardzo wiele. Alarmujemy by nie lekceważyć, nie 

rujnować tego potencjału i z powodu czy to niewiedzy, czy ignorancji, czy też małych 

ambicji odbierać dzieciom połowę zajęć w miesiącu. Nie jest obojętne czy na tym 

etapie zaoferujemy dzieciom dwie godziny tygodniowo, czy tylko jedną. Chcą 

Państwo odebrać dzieciom połowę zajęć. To drastyczne ograniczenie. Nie chcemy 

nauczania na chybił trafił. Jest wiele dzieci w naszym ośrodku, które powinno 

korzystać z kilku rodzajów zajęć, krok, który chcą Państwo poczynić sprawi, że 

dziecko z pięcioma różnymi problemami będzie wspomagane tylko w jednym 

aspekcie. To godzi w standard edukacji w ogóle, zabierając dziecku połowę zajęć  

w tygodniu pozbawiamy go potrzebnych oddziaływań, zabieramy szansę na rozwój, 

na funkcjonowanie w społeczeństwie, na samodzielność. Nie chcemy niskiego 

poziomu nauczania. W tej chwili nasza placówka wyznacza standardy innym szkołom 

o podobnym charakterze. Po ograniczeniach, które chcą Państwo na nas narzucić nie 

będziemy konkurencyjni. Przez 10 lat inwestowaliśmy wszyscy, my nauczyciele 

szkoląc się, poszerzając ofertę zajęć, doposażając sale terapeutyczne, wspierała nas 

szkoła i powiat. Osiągnęliśmy poziom, z którego powiat powinien być dumny, teraz 

to wszystko zostanie skreślone, to okropne marnotrawstwo i kompletnie pozbawiona 

gospodarności taktyka. Mamy obowiązek pracować zgodnie z przepisami 

oświatowymi. Proszę powiedzieć nam jak mamy wypełnić zalecenia z opinii  

o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju. 87% dzieci ma wskazania do terapii 

logopedycznej, 55% potrzebę rehabilitacji, 48% terapię integracji sensorycznej, 75% 

terapię pedagogiczną, 62% zajęcia z psychologiem lub trening kompetencji 

społecznych, poza tym dogoterapia, psychoedukacja rodziców, porady i konsultacje. 

Jak mamy to wypełnić podczas jednej godziny tygodniowo? Z której formy terapii 

mamy zrezygnować? O połowę mniej godzin. W naszej pracy czas to jeden  

z istotniejszych czynników, trening, nauka wymagają czasu. Dobrze spożytkowany 

czas to rozwój, rozwój dla tych dzieci to być albo nie być członkiem społeczności.”  

 Pani Katarzyna Dawid Jędrysiak nauczyciel Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego w Sieradzu. „Dzień dobry, witam Państwa serdecznie, psycholog 
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oraz projekt „Lepszy start”. Przesłuchiwałam się ostatnio państwa dyskusji, państwo 

nawiązywaliście również do działań projektowych, w związku z tym myślę, że warto 

byłoby też wysłuchać kilku informacji, jeśli chodzi o projekt „Lepszy start”. 

Uczestnikami projektu „Lepszy start” jest 25 nauczycieli ośrodka oraz uczniowie 

szkoły podstawowej w naszym ośrodku posiadający orzeczenie o potrzebie 

kształcenia specjalnego z niepełnosprawnością intelektualną, z autyzmem,  

z niepełnosprawnościami sprzężonymi, niesłyszący, słabo słyszący, niewidzący  

i słabo widzący i z niepełnosprawnością ruchową. Ośrodek prowadzi wczesne 

wspomaganie rozwoju, jak państwo słyszeliście, zajęcia rewalidacyjne, jest miejscem 

nauki dzieci przedszkolnych, uczniów szkoły podstawowe, szkoły branżowej, szkoły 

przysposabiającej do pracy, łącznie jest to liczba 227 uczniów i wychowanków, 

natomiast projekt skierowany jest do wąskiego grona beneficjentów ostatecznych, jest 

to 60 uczniów szkoły podstawowej, nie do wszystkich uczniów czy wychowanków 

placówki. W ramach projektu dzieci zapewnione mają zajęcia dydaktyczno 

wyrównawcze z języka polskiego, matematyki, przyrody, geografii, języka 

niemieckiego, zajęcia z technologii informacyjno-komunikacyjnej, warsztaty, uczenie 

się rozwiązywania problemów, kreatywności, innowacyjności, współpracy, również 

zajęcia specjalistyczne. Nie będę Państwu tutaj może wszystkich wymieniała. Nasze 

dzieci mają wsparcie, to prawda, jednak zajęcia w ramach projektu prowadzone będą 

tylko do czerwca 2020 roku, czyli do końca przyszłego roku szkolnego. Jeśli chodzi  

o finanse łączna wysokość wydatków kwalifikowanych projektu wynosi 939.322,85 

zł. Wkład własny jest wkładem finansowym niepieniężnym, jest to wartość wynajmu 

sal lekcyjnych do prowadzenia zajęć zgodnie z potrzebami projektowymi. 

Beneficjent, którym jest Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Sieradzu  

i Powiat Sieradzki odpowiada za realizację projektu zgodnie z podpisaną umową  

z wnioskiem o dofinansowanie. W dokumentacji projektowej takiej jak szczegółowe 

kryteria dostępu oraz we wniosku o dofinansowanie na podstawie, którego podpisana 

jest umowa znajduje się oświadczenie o tak zwanej dodatkowości wsparcia i tutaj 

cytuję: przedsięwzięcia finansowane w ramach projektu będą stanowiły uzupełnienie 

działań prowadzonych przez szkołę przed rozpoczęciem realizacji projektu. Skala 

działań prowadzonych przez szkołę nie ulegnie zmniejszeniu w stosunku do skali 

działań prowadzonych przez szkołę w okresie 12 miesięcy poprzedzających złożenie 

wniosku o dofinansowanie projektu. W związku z tym realizacja projektu „Lepszy 

start” na terenie placówki nie może być argumentem do zmniejszenia bieżącego 

wsparcia dla naszych dzieci. To tyle jeśli chodzi o projekt „Lepszy start” ale chciałam 

Państwo przekazać również kilka informacji a propo programu „Za życiem”.  

 Od grudnia 2017 roku Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Sieradzu 

pełni funkcję wiodącego ośrodka koordynacyjno - rehabilitacyjno - opiekuńczego  

i realizuje rządowy program „Za życiem”. Jest to możliwe z uwagi na wykazanie 

personelu, kadry specjalistów, o której Państwo już słyszeliście. W ramach tego 

programu udzielamy dzieciom, od urodzenia do podjęcia obowiązku szkolnego i ich 

rodzinom kompleksowej pomocy, od chwili pojawienia się w placówce rodzica 

takiego dziecka zaniepokojonego jego rozwojem. Program przeznaczony jest dla 

dzieci z terenu Powiatu Sieradzkiego, program realizowany będzie do 2021 roku, 

jednak środki finansowe przekazywane są transzami i nie ma pewności, że kolejna 

transza wpłynie. W miesiącu styczeń, luty, marzec, do 25 marca program nie był 
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realizowany z wagi na brak środków finansowych na koncie. W roku 2018 

zrealizowano 3120 godzin, na rok 2019 przewidziano 3380 godzin. Program ten 

cieszy się ogromnym zainteresowaniem. W roku 2017 objętych nim było 41 dzieci, 

natomiast w roku 2018 to była już liczba 113 dzieci, na te 113 dzieci tylko 37 dzieci 

jest dziećmi z naszego ośrodka, reszta to są dzieci z terenu Powiatu Sieradzkiego. 

Program zakłada do pięciu godzin tygodniowo zajęć dla każdego dziecka, ale przy tak 

dużym zainteresowaniu obecnie na jedno dziecko przypada tylko jedna godzina zajęć. 

Najwięcej zajęć, jakie realizowało dane dziecko w tygodniu to były trzy godziny  

w tygodniu, ale to było w grudniu w roku 2017 wtedy, kiedy była mała liczba 

odbiorców beneficjentów tego programu. Nadmienię również, iż podczas spotkań 

informacyjnych z przedstawicielami Ministerstwa Edukacji Narodowej 

odpowiedzialnymi za realizację programu podkreślano, iż program nie może  

w żadnym stopniu ograniczyć realizacji zajęć wczesnego wspomagania rozwoju 

realizowanych na podstawie subwencji, ma być dodatkowym wsparciem 

skierowanym również do dzieci nieposiadających dokumentacji o konieczności 

podjęcia wczesnego wspomagania rozwoju. Dziękuję bardzo.” 

 O godz. 13.40 na obrady przybył radny Michał Terka. 

 Pani Beata Fogiel Dobiecka nauczyciel Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego w Sieradzu. „Witam Państwa, jestem nauczycielem z 34 letnim 

stażem pracy pedagogicznej. Wiele razy przeżyłam różne zawirowania oświatowe, 

jednak po raz pierwszy jestem świadkiem niszczenia placówki. W czasach 

komercjalizacji usług oświatowych, gdzie rodzic jest klientem Specjalny Ośrodek 

stworzył bogatą, różnorodną i konkurencyjną ofertę edukacyjno - opiekuńczą. W pełni 

odpowiadającą potrzebom niepełnosprawnych dzieci i młodzieży z terenu Powiatu 

Sieradzkiego. Działania podejmowane przez Starostwo Powiatowe skłaniają nas do 

myślenia, że placówka jest niszczona, a mianowicie drastyczne zmniejszenie liczby 

godzin wczesnego wspomagania rozwoju małego dziecka do minimum zagraża to nie 

wypełnieniem zaleceń wynikających z opinii przez specjalistów poradni 

psychologiczno-pedagogicznych. Zmniejszenie ilości oddziałów oraz tworzenie 

zespołów z maksymalną liczbą wielorako niepełnosprawnych uczniów w dużym 

stopniu uniemożliwi prawidłowy proces edukacyjny, stwarza ponadto zagrożenie 

życia i zdrowia wychowanków. Składy i ilości dzieci w zespołach powinny być 

opracowywane zgodnie z potrzebami dzieci, a nie w oparciu o wytyczne organu 

prowadzącego. Wszak w trosce o potrzeby wychowanków ustawodawca nie wskazuje 

minimalnej ilości dzieci w oddziale. Zmniejszenie liczby etatów specjalistów zagraża 

paraliżem działalności ośrodka. Realizacja celów placówki i zaleceń poradni 

psychologiczno-pedagogicznej jest możliwa do spełnienia jedynie w przypadku 

zaangażowania pracy fizjoterapeutów, logoterapeutów, neurologopedów, psychologów 

wchodzących w skład zespołu specjalistów i co ważne statut placówki zabezpiecza 

zatrudnienie wyżej wymienionych specjalistów. Ograniczenie etatów pomocy 

nauczyciela. Zgodnie z projektem arkusza organizacyjnego przewiduje się  

5 oddziałów przedszkolnych, 8 zespołów zajęć rewalidacyjno wychowawczych oraz  

6 zespołów terapeutycznych na pierwszym etapie edukacyjnym, co wymaga 

zabezpieczenia 10 etatów pomocy nauczyciela, a przewidziano jedynie 8 takich 

etatów, mimo że zatrudnienie pomocy nauczyciela wynika wprost z przepisów prawa. 

Ich brak grozi niezapewnieniem bezpieczeństwa i niezaspokojeniem pierwotnych 
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potrzeb niepełnosprawnych dzieci. Kolejna rzecz to ograniczenie do minimum liczby 

godzin realizowanych z uczniem posiadającym orzeczenie o potrzebie nauczania 

indywidualnego jest poważnym ograniczeniem praw dziecka do edukacji. Ilość zajęć 

nie wynika z faktycznych potrzeb dzieci a tylko z ekonomii. Ograniczenie pracy 

bibliotekarza do pół etatu będzie utrudniało dostęp do multimedialnego centrum 

informacji i ograniczy rozwój czytelnictwa naszych wychowanków. Przypominam, że 

w roku 2017 Starostwo Powiatowe przystąpiło do realizacji narodowego programu 

rozwoju czytelnictwa i co dalej z jego realizacją? Ograniczenie kadry kierowniczej z 

czterech osób do dwóch osób będzie skutkowało dezorganizacją pracy placówki oraz 

obniżeniem jakości jej funkcjonowania w zakresie sprawowania nadzoru 

merytorycznego nad pracą nauczycieli i funkcjonowaniem poszczególnych działów. 

Placówka obejmuje swym działaniem dzieci od roku po osoby dorosłe do 25 roku 

życia, po 9 odrębnych forum edukacji. Ja państwu wymienię te formy, to są zajęcia 

wczesnego wspomagania rozwoju dziecka, zajęcia rewalidacyjno wychowawcze dla 

młodzieży z głęboką niepełnosprawnością intelektualną, przedszkole specjalne, szkoła 

podstawowa dla dzieci z lekką niepełnosprawnością intelektualną, szkoła podstawowa 

dla dzieci z umiarkowaną i znaczną niepełnosprawnością intelektualną, szkoła 

przysposabiająca do pracy dla młodzieży z umiarkowaną i znaczną niepełno- 

sprawnością intelektualną, szkoła zawodowa, szkoła branżowa i internat. Czy dwie 

osoby zdołają koordynować pracą tak wielu różnorodnych działów i ponad 90 

nauczycieli? Ustawodawca mówi: w specjalnym ośrodku szkolno-wychowawczym 

zatrudniającym więcej niż 15 pracowników pedagogicznych może być utworzone 

stanowisko wicedyrektora i daje możliwość za zgodą organu prowadzącego 

stworzenia dodatkowego stanowiska wicedyrektora lub innego stanowiska 

kierowniczego.  Czyżby ponad 75 dodatkowych pracowników nie wskazywało na taką 

potrzebę? Likwidacja stanowiska wicedyrektora i kierownika świetlicy doprowadzi do 

dezorganizacji placówki, obniży jakość jej pracy oraz tylko pozornie zaoszczędzi. 

Smutnym jest fakt, do czego nawiązywała moja koleżanka, że starostwo powiatowe w 

Sieradzu, nasz organ prowadzący nie zauważyło, że absolwenci Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego wzięli udział w 15 Światowych Letnich Igrzyskach 

Olimpiad Specjalnych w Abu Dhabi i Dubaju w Zjednoczonych Emiratach Arabskich, 

zdobyli tam złoty, srebrny i brązowy medal. Nadmieniam, że medaliści zostali 

zaproszeni do Pana Prezydenta naszego kraju Andrzeja Dudy, do Pana Prezydenta 

Miasta Sieradza Pawła Osiewały, Pan Starosta zapomniał. Kolejnym powodem do 

niesmaku jest fakt opublikowania przez Pana Starostę listu do uczniów  

i rodziców z informacją o rekrutacji do szkół ponadgimnazjalnych gdzie nie 

wspomniano pół słowem o istnieniu Branżowej Szkoły I Stopnia Nr 3 w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Sieradzu i możliwości kształcenia uczniów 

niepełnosprawnych. Czy niepełnosprawnym absolwentom gimnazjów i szkół 

ponadpodstawowych oraz i ich rodzicom nie przysługuje rzetelna informacja na temat 

możliwych kierunku ich rozwoju? Mało tego w informatorze edukacyjnym w zakładce 

edukacja i w kolejnej zakładce szkoły specjalne pojawia się tylko nazwa Specjalny 

Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Sieradzu, natomiast tajemnicą jest jego struktura 

organizacyjna. Czy tak powinna wyglądać informacja edukacyjna Powiatu 

Sieradzkiego? W obliczu tego wszystkiego, co przedstawiłam, jak Państwo widzicie 

przyszłość naszej placówki? Bo my przez 20 lat poszerzyliśmy ofertę o zajęcia 
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rewalidacyjno wychowawcze dla dzieci z głęboką niepełnosprawnością intelektualną,  

o przedszkole specjalne, o wczesne wspomaganie rozwoju małego dziecka,  

o organizację dowozu uczniów, o projekty dzięki którym pozyskujemy dodatkowe 

środki finansowe, o powstanie dwóch stowarzyszeń wspierających placówkę dających 

dzieciom godność a rodzicom nadzieję, a wy Państwo do czego dążycie? Dziękuję.” 

 Pani Agnieszka Wróbel, przedstawiciel Rady Rodziców przy Specjalnym 

Ośrodku Szkolno - Wychowawczym w Sieradzu. „Szanowni Państwo, kolejny raz 

stajemy tutaj, aby w imieniu naszych niepełnosprawnych dzieci zaprotestować 

przeciwko waszej polityce wobec Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  

w Sieradzu. Chcemy dziś odnieść się do wypowiedzi Pana Starosty, Pani Wicestarosty 

i Pana Naczelnik Wydziału Oświaty na łamach prasy. Otóż Panie Starosto, czy 

zwiększenie ilości uczniów w zespołach klasowych do maksimum, zmniejszenie do 

minimum zajęć wczesnego wspomagania rozwoju, ograniczenie etatów pomocy 

nauczyciela, likwidacja stanowiska dyrektora i wicedyrektora nadzorującego pracę 

trzech olbrzymich działów takich jak zajęcia rewalidacyjno-wychowawcze, 

przedszkole specjalne i wczesnego wspomagania rozwoju, zdaniem Pana usprawni 

system kształcenia, poprawi opiekę nad dziećmi, będzie gwarantem dostępu do 

wszelakiego rodzaju usług i to Pana wypowiedź Starosty dla dodatku „Nad Wartą” 

03.04.2019. Panie Starosto, to jest nieporozumienie, wyżej wymienione zmiany 

ugodzą w efektywne kształcenie, poczucie bezpieczeństwa i spokój dzieci. Pani 

Wicestarosto i Panie Naczelniku Wydział Oświaty paragraf 4 Statutu Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego wyraźnie mówi o uprawnieniach i kompetencji 

Rady Rodziców. Rada Rodziców bierze udział w uchwaleniu w porozumieniu z Radą 

Pedagogiczną programu wychowawczego i profilaktycznego szkoły, opiniuje program 

i harmonogram poprawy efektywności kształcenia i wychowania, opiniuje projekt 

planu finansowego składanego przez Dyrektora ośrodka. Panie Naczelniku 

przychodząc na poprzednią sesję nie wyssaliśmy z palca informacji o planowanych 

zmianach, nie kłamaliśmy jak Pan nam to zarzucił, zaproponowane zmiany w arkuszu 

organizacyjnym są i budzą ogromny sprzeciw rodziców, zostały negatywnie 

zaopiniowane przez Radę Pedagogiczną oraz Związek Nauczycielstwa Polskiego 

działający w ośrodku. Pani Wicestarosto nie weszliśmy w nielegalne posiadanie 

żadnego wewnętrznego pisma Starostwo – Dyrekcja, jest Pani wywiad dla Radia Łódź 

z dnia 4.04.2019. Zapomniała Pani, że Rada Rodziców ma pewne uprawnienia, mamy 

prawo wiedzieć o wszelkich zmianach dotyczących kształcenia i terapii naszych 

dzieci. Zapomniała Pani również o tym, że to za naszymi dziećmi idą bardzo duże 

pieniądze, za naszymi plecami chcieliście wprowadzić plan oszczędnościowy, zrobić 

ze szkoły przechowanie dla chorych dzieci. Nie pozwolimy na to, poprosimy o pomoc 

wszystkich sieradzkich parlamentarzystów, zwrócimy się o pomoc i interwencję do 

pana Wojewody, do pana Marszałka, poprosimy również o nagłośnieniu sprawy 

lokalną prasę oraz ogólnokrajową prasę. Chcecie oszczędzać na niepełnosprawnych 

dzieciach, zacznijcie oszczędności od swoich uposażeń. Na pierwszej sesji nowej 

kadencji tuż przed 17:00 koalicja PiS PSL podwyższyła o 60% diety radnych i tak: 

dieta radnego to 65% najniższego wynagrodzenia czyli 1460 zł, dieta dla 

przewodniczącego Rady 95% najniższego wynagrodzenia, dieta dla członka zarządu 

powiatu 90% najniższego wynagrodzenia, dieta dla wiceprzewodniczącego rady 

powiatu 85%, dieta dla przewodniczącego komisji stałych 80%, dieta dla 
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wiceprzewodniczącego komisji 70%, wynagrodzenie starosty wynosi 10.620 zł w tym 

4.800 to wynagrodzenie zasadnicze, 960 dodatek stażowy, 2.100 dodatek funkcyjny  

i 2.760 dodatek specjalny plus 1.460 czyli dieta. Szanowni państwo ogrom pieniędzy 

idzie na wasze uposażenia i to z naszych podatków. Dziś jako wasi wyborcy mówimy 

wstydźcie się, dziś jako rodzice dzieci niepełnosprawnych ze Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego w Sieradzu mówimy wam planem oszczędnościowym 

zamiast uderzać w bezbronne dzieci uderzające we własne uposażenia, dziękuję 

bardzo”. 

 Pani Kazimiera Gotkowicz Wicestarosta: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo, drodzy Goście. Pozwólcie, że odniosę się do tego, o czym Państwo mówicie. 

Najpierw podziękuję za informację o tym, co rzeczywiście w ośrodku się dzieje. 

Ośrodek jest placówką publiczną i myślę, że takie sprawozdanie może nie było 

konieczne, ale pewnie przybliżyło też i funkcjonowanie tej placówki. Gdybyśmy 

zaprosili na sesję którąkolwiek z naszych placówek czy odwiedziłaby nas również 

mogłaby przekazać informacje o realizacji programów, informacje o jakości 

kształcenia. Cieszymy się z tego, że ta praca rzeczywiście wygląda w ocenie zarówno 

Państwa jak i rodziców jak i naszej - dobrze. Natomiast chciałabym się odnieść do 

tych Państwa wypowiedzi dotyczącego rujnowania potencjału, niewiedzy, ignorancji, 

marnotrawstwa, działania niezgodnego z przepisami, kiedy Państwo mówiliście  

o niszczeniu placówki. Otóż drodzy Państwo, to były bardzo mocne słowa, pozwolę 

sobie przedstawić argumenty mówiące o tym, że nie do końca prawdziwe. Zgodnie  

z przepisami w tak zwanym wczesnym wspomaganiu rozwoju dziecka jest zapis 

mówiący o tym, że miesięcznie przydziela się od 4 do 8 godzin w zespołach do trzech 

osób - faktycznie jest zapis rozporządzenia dotyczący wczesnego wspomagania od 4 

do 8 godzin miesięcznie w grupach do 3 osób. Drodzy Państwo w naszej placówce do 

tej pory rzeczywiście przyznawanych było 8 godzin miesięcznie, proponujemy od  

1 września 4 godziny. Dlaczego? 4 godziny indywidualnej pracy z dzieckiem, 

ponieważ nie tworzymy zespołów. Szacujemy, że będzie około 60 dzieci, 4 x 60 daje 

nam 240 godzin miesięcznie, gdybyśmy dzieci połączyli w zespoły byłoby to 80 

godzin, więc tutaj organ prowadzący daje coś więcej niż ma obowiązek wynikający  

z rozporządzenia. To po pierwsze. Po drugie mówicie Państwo o pomocy nauczyciela. 

Tak, rzeczywiście z 10 etatów będzie 8 etatów pomocy nauczyciela. Rozporządzenie 

mówi o zatrudnianiu pomocy nauczyciela, nie mówi o tym że na wszystkich 

godzinach zajęć pomoc nauczyciela ma być obecna. W Państwa placówce według 

projektu arkusza organizacyjnego spada liczba oddziałów o dwa, 1 oddział  

w przedszkolu, 1 oddział w szkole i tych 8 etatów pozostaje. Porównując placówkę  

w Warcie, u Was Państwo jest około 230 uczniów, w Warcie mamy około 80 uczniów, 

jesteście 3 razy większą placówką i Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o pomoce 

nauczyciela to nie jest razy trzy, a placówki podobne. Mówicie Państwo o niszczeniu 

kadry, mówicie o specjalistach. Tak, rzeczywiście, w roku ubiegłym w placówce były 

dwa etaty psychologa, jeden etat pedagoga, jeden etat logopedy, półtora etatu 

rehabilitanta. Zacznę od etatu rehabilitanta. Zgodnie z wykładnią Ministerstwa 

Edukacji Narodowej rehabilitant może być zatrudniony w specjalnym ośrodku, ale  

w ramach godzin, które wynikają z ramowych planów nauczania, nie ma czegoś 

takiego jak rehabilitant dodatkowo poza ramowymi planami nauczania. To jest 

placówka oświatowa a nie placówka służby zdrowia, nie podmiot leczniczy.  
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W rozporządzeniu o wczesnym wspomaganiu mówi się, że w przypadku, jeżeli jest 

taka potrzeba dyrektor placówki nawiązuje współpracę z podmiotem leczniczym. 

Oczywiście jesteśmy za tym by taką współpracę nawiązać, można prowadzić, ale 

poprzez podmiot leczniczy rehabilitację dzieci na przykład na miejscu w szkole, ze 

względu na trudności w przemieszczaniu się. Kolejna rzecz, o której Państwo mówicie 

to właśnie zmniejszenie tej liczby specjalistów. Logopeda pozostaje w tym samym 

wymiarze, ale to nie jest jedyny logopeda zatrudniony w ośrodku, to jest logopeda, 

który jest do tak zwanych zadań ogólnych, który nie ma przydzielonych dzieci do 

bezpośredniej pracy, do bezpośredniej korekty wady wymowy. Pedagog pozostaje na 

tym samym poziomie. Psycholog z dwóch etatów – półtora etatu, dlatego też, że 

zmniejsza się liczba oddziałów w Państwa placówce, więc uważamy że i tak te 

potrzeby ci specjaliści są w stanie zaspokoić. Szanowni Państwo podkreślam, że na te 

etaty nie ma subwencji, żebyście mieli również tą świadomość, nie ma również 

subwencji na godziny świetlicy, tych godzin proponujemy 11 dziennie i myślę, że to 

nie jest mało. Mówicie Państwo o kadrze kierowniczej i bardzo wybiórczo stosujecie 

przepisy prawa oświatowego. Otóż te 55 godzin czyli 11 godzin dziennie to jest 2,29 

etatu, czy przepraszam dla niepełnych trzech etapów ma być kierownik świetlicy? No 

chyba troszeczkę tutaj byłaby przesada. Ponadto mówiliście Państwo o kadrze 

kierowniczej. A ja się pytam, gdzie kadra kierownicza była, kiedy powstawał folder 

informujący o szkołach na terenie Powiatu Sieradzkiego, czy kadra kierownicza 

wyszła z inicjatywą by Państwa wpisać, ja nic na ten temat nie wiem. Następnie 

mówicie Państwo o stanowiskach wicedyrektorów. Szanowni Państwo przepis mówi, 

że może być utworzone stanowisko wicedyrektora, jeżeli w specjalnym ośrodku jest 

więcej niż 15 nauczycieli, nie ma zapisów ‘tworzy się’, nie ma zapisu, że jest 

obowiązek utworzenia. W Państwa placówce będą 23 oddziały. To nie dotyczy waszej 

placówki, ale powiedzmy ogólnie - szkół - na 24 oddziały jest stanowisko dyrektora  

i wicedyrektora, a u Państwa będą 23 oddziały. Kolejna rzecz, wykształcenie kadry  

w dużej części jest za pieniądze wynikające z budżetu szkoły, z 1% które Państwo 

macie zagwarantowane na szkolenia. Poza tym chciałabym żebyście Państwo 

odróżniali przepisy prawa, dzieci w specjalnym ośrodku są na podstawie orzeczenia - 

nie opinii. Jeżeli Państwo mówicie o tym, że są zalecenia w orzeczeniu poradni 

psychologiczno-pedagogicznej, Szanowni Państwo, orzeczenie poradni nie jest 

przepisem prawa oświatowego, przepisem prawa oświatowego są ustawy  

i rozporządzenia i proszę wskazać, który przepis prawa oświatowego w projekcie 

arkusza organizacyjnego został złamany. Kolejna sprawa, na poprzedniej sesji przyszli 

rodzice i nauczyciele z dziećmi upośledzonymi w stopniu głębokim na wózkach, padło 

pytanie jak to będzie, że jeden nauczyciel będzie ciągnął dwa wózki. Nie wiem skąd 

taki pomysł, ponieważ wszystkie zespoły, w których są dzieci upośledzone  

w stopniu głębokim, zostają w takim kształcie jak były do tej pory, czyli Szanowni 

Państwo będzie to tak, że będzie dwójka dzieci, będzie nauczyciel i pomoc 

nauczyciela, czyli na dwoje dzieci dwie osoby dorosłe, więc nie rozumiem Państwa 

uwag i tych bardzo niesprawiedliwych ocen i gorzkich słów. Szanowni Państwo 

mówicie o realizacji wczesnego wspomagania w oparciu o subwencję, tak proszę 

Państwa, subwencja jest obliczona na 4 godzin miesięcznie nie na 8 godzin. Jako 

Powiat realizujemy programy, między innymi to Zarząd jest odpowiedzialny za 

realizację projektu pod tytułem Centrum Usług Społecznych w Powiecie Sieradzkim, 
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ten projekt organizuje Stowarzyszenie Dary Losu w ramach projektu powiatowego, za 

realizację którego Zarząd Powiatu odpowiada. Szanowni Państwo podam przykład 

dziecka x, to dziecko codziennie jest w przedszkolu, czyli ma zapewnioną opiekę na  

5 godzin dziennie i czytam jak wygląda poniedziałek tego dziecka, jaką ma propozycje 

zajęć w ramach realizacji programu, otóż uczeń ma integrację sensoryczną, 

neurologopedię, terapię pedagogiczną, biofeedback i rehabilitacja, poza pięcioma 

godzinami, które spędza w przedszkolu. Ten sam uczeń ma również tak zwane 

wczesne wspomaganie, czyli w ramach pracy ośrodka 4 godzin miesięcznie zgodnie  

z rozporządzeniem oraz w ramach realizacji programu „Za życiem” 4 godzin 

miesięcznie i jeszcze dodatkowe zajęcia w ramach Centrum Usług Społecznych  

w Powiecie Sieradzkim. Szanowni Państwo żebyście mieli pełną wiedzę,  

proponowaliśmy nauczycielom specjalnego ośrodka posiadającym kwalifikacje do 

nauczania różnych przedmiotów na terenie naszych szkół i na terenie miasta Sieradza 

pracę. Pięć osób dostało taką propozycję po to żeby w tym ośrodku może było trochę 

luźniej, może żeby był jakiś zapas, jakieś nadgodziny. Taka propozycja padła, 2 osoby 

skorzystały, 3 osoby odmówiły. Nie będę się posługiwała kwotami, tak jak 

posługiwała się Pani Przewodnicząca Rady Rodziców wytykając diety radnych, 

Szanowna Pani, mogłabym powiedzieć, bo taki materiał został przygotowany na 

wczorajszym komisję, jakie wynagrodzenia pobierają nauczyciele, którzy z Państwem 

przechodzą, nie będę tego czynić, bo uważam, że to jest praca, za którą się należą 

pieniądze. Żeby nie było tak, że dzieje się taka wielka krzywda głównie nauczycielom 

to powiem, że 20 osób wystąpiło do Pani Dyrektor o zgodę na dodatkowe zajęcia  

w innych szkołach i wszyscy tą zgodę uzyskali i mogą pracować. Kolejne osoby, 

których nazwiska również znamy pracują w projektach i dobrze, pracujcie Państwo, 

jesteście specjalistami, bardzo dobrze, ale też nie mówcie o niszczeniu ośrodka, bo nic 

takiego się nie dzieje. Jedyna rzecz, która się zadziała to wczesne wspomaganie z tego 

powodu, że są dodatkowe godziny w programach, gdyby tych godzin nie było pewnie 

byśmy rozważali. Pani Przewodnicząca Rady Rodziców mówiła o kompetencjach 

Rady Rodziców, ja się bardzo cieszę, że Pani jest aktywnym rodzicem, że Pani 

uczestniczy w życiu szkoły, życzylibyśmy sobie takich rodziców, na pewno byłoby 

łatwiej, ale zgodnie z tymi kompetencjami Pani również powinna znać plan 

finansowy. W tym planie finansowym jest tak, że co do złotówki Specjalny Ośrodek 

dostał te ogromne pieniądze, które są na dzieci. Tak, ta subwencja jest bardzo duża 

i co do złotówki w całości poszła do ośrodka i wytłumaczcie mi Państwo jak to się 

dzieje, że w związku z tym brakuje około 1.000.000 zł. Jak to się dzieje, bo ja tego nie 

rozumiem. Porównuje placówkę w Łasku podobną jak nasza, gdzie w ramach 

subwencji pan dyrektor wyremontował pięknie ośrodek, u nas brakuje na bieżące 

funkcjonowanie. Dzisiaj są Państwo z dps-ów, gdzie rzeczywiście bardzo mało 

zarabiają, przyznaje to, ale Szanowni Państwo na oświatę w naszym powiecie brakuje 

6 milionów. W związku z tym ja się pytam, dlaczego mamy cały czas dokładać, choć 

dajemy więcej. Gdzie indziej też są braki, chociażby w pomocy społecznej i te braki są 

nie od dzisiaj i my o tym wiemy. Więc może spójrzmy i w ten sposób. Pani Wróbel 

zarzuciła mi z nazwiska podając audycję radiową, tak, rzeczywiście powiedziałam, że 

do rady rodziców nie była kierowana wewnętrzna korespondencja, która wyszła ze 

starostwa i adresowana była do Dyrektora Ośrodka. Tak rzeczywiście jest, Pani 

przeczytała kompetencje Rady Rodziców i Państwo nie jesteście upoważnieni do tego 
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jako Rada Rodziców by przeglądać korespondencję kierowaną do Dyrektora. Państwo 

opiniujecie plan finansowy, współtworzycie program profilaktyczno-wychowawczy. 

Mówicie Państwo o zapisach statutowych, Szanowni Państwo statut każdej placówki 

musi być zgodny z zapisami przepisów prawa oświatowego, nie możemy w statucie 

pisać tego, co my byśmy chcieli. Miło jest kiedy są pieniądze i można nimi dzielić 

natomiast wytłumaczcie teraz Państwu z dps-ów, że my jako powiat mamy dołożyć do 

oświaty 6 milionów złotych a dla nich nawet nie mamy parę groszy na podwyżki. 

Jeszcze ostatnie pytanie retoryczne, ja nie odnoszę się do Państwa działań, jako 

nauczycieli, ale tak się zastanawiam nad dobrem dziecka, czy zawsze Państwo o nim 

myślicie, odpowiedzcie sobie na to pytanie, a szczególnie w ostatnich dniach, dziękuję 

bardzo. 

 Pani Aneta Gajda. Jako nauczyciel wczesnego wspomagania rozwoju odniosła 

sie do wypowiedzi pani Wicestarosty. W rozporządzeniu o potrzebie wczesnego 

wspomagania jest powiedziane, że miesięczny wymiar może wynosić od 4 do 8 godzin 

miesięcznie i to się zgadza, ale również w tym samym rozporządzeniu jest taka 

informacja, że miesięczny wymiar godzin zajęć w ramach wczesnego wspomagania 

ustala dyrektor podmiotu w zależności od potrzeb i możliwości psychofizycznych 

dziecka w określonych przez zespół wczesnego wspomagania rozwoju. Wiec my, jako 

zespół mamy od razy zakładać, że naszym dzieciom potrzebna jest tylko ta minimalna 

ilość godzin. Po drugie dzieci przychodzą do wczesnego wspomagania rozwoju na 

podstawie opinii o wczesnym wspomaganiu rozwoju wydanej przez poradnie 

psychologiczno-pedagogiczne a nie na podstawie orzeczenia to takie sprostowanie. 

Kolejna informacja a propos rehabilitacji w rozporządzeniu o wczesnym wspomaganiu 

rozwoju jest taki zapis, że w skład zespołu wczesnego wspomagania wchodzą 

pedagog, psycholog i logopeda zgodnie z artykułem 3 ustęp 2, ale jest jeszcze ustęp 3, 

który mówi, że w skład zespołu w zależności od potrzeb dziecka i jego rodziny mogą 

wchodzić również inni niż wymienieni w ustępie 2 specjaliści i myślę, że rehabilitanta 

do takich specjalistów można zaliczyć. A propos współpracy z podmiotem medyczny 

to obowiązek współpracy z takim podmiotem zgodnie z cytowanym rozporządzeniem 

ma zespół powołany przez dyrektora a nie sam dyrektor i zespół określa cel tej 

współpracy, nawiązania współpracy z podmiotem leczniczym w celu zdiagnozowania 

potrzeb dziecka wynikających z jego niepełnosprawności, zapewnienia mu wsparcia 

medyczno-rehabilitacyjnego i zalecanych wyrobów medycznych oraz porad  

i konsultacji dotyczących wspomagania rozwoju dziecka. W rozporządzeniu jest zapis, 

że zajęcia odbywają się w formie indywidualnej, jedynie w wypadku zajęć 

rozwijających kompetencje społeczne i komunikację mogą być zajęcia zespołowe  

z udziałem większej ilości dzieci lub ich rodzin i maksymalnej ilości dzieci jest do 3.  

 Pani Aneta Ślipek - mama 21 letniego niepełnosprawnego dziecka  

z upośledzeniem głębokim. Odniosła się do słów Pani Wicestarosty czy nauczyciele 

pracują zgodnie z swoim sumieniem. Stwierdziła, że gdyby nie Pani Dyrektor Wika  

nie wiedziałaby gdzie się udać po pomoc i dzięki temu syn jest bardzo uspołeczniony, 

bardzo dobrze wyuczony, wyrehabilitowany i nie jeździ na wózku. Dyskusja na temat 

rozporządzeń jest dla rodziców nie ważna., nic to nie daje. Tylko dobro dziecka się 

liczy. Pani Wicestarosta na pewno by się nie zamieniła z żadnym rodzicem na 

wychowywanie takiego dziecka.  
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 Pani Kazimiera Gotkowicz Wicestarosta stwierdziła, że sprawy oświatowe 

regulują rozporządzenia i ustawy, i tego trzeba przestrzegać. W nauczaniu głębokim 

nie ma żadnych zmian. Patrząc na przedstawienie rozporządzenia przez panią  

z zespołu to dyrektor nie jest potrzebny. Jeśli dyrektor potrafi zorganizować pracę 

ośrodka tak, że zostanie pieniędzy z subwencji w budżecie to bardzo proszę. Powiat 

wspiera ośrodek poprzez realizację dodatkowych projektów przy współpracy 

stowarzyszeń. Są to bardzo duże dodatkowe środki na rzecz dzieci niepełnosprawnych. 

Nauczyciele ani rodzice nie przyszli wcześniej do zarządu by porozmawiać  

i wysłuchać argumentów, przychodząc na sesje jest graniem na emocjach i działa na 

każdego. Skoro pomoc jest niewystarczająca to wspólnie trzeba się zastanowić jak tą 

sytuację rozwiązać, szukać kolejnych programów zewnętrznych. Nie było sytuacji by 

którakolwiek ze szkół przyszła z prośbą o realizację programu i nie otrzymała na to 

zgody. Powiat zabezpiecza środki własne na udział w programach i jest otwarty na 

propozycje. Trzeba usiąść i rozmawiać. Ponadto nie ma w rozporządzeniu opiniowania 

arkusza organizacyjnego przez radę rodziców. Zaproszenia na Radę Pedagogiczną 

Wicestarosta nie otrzymała.  

 Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior stwierdził, że Zarząd stara się by do dzieci 

dotarła jak największa pomoc. Środki przedstawione wcześniej przez Panią 

Wicestarostę to środki przekazane poza subwencją. Powiat nie ogranicza działalności 

dyrekcji placówkom oświatowym, jeśli szkoła mieści się w subwencji. Starosta dodał, 

że nie został poinformowany o olimpiadzie dzieci z SOSW, nie było żadnego 

zaproszenia, wiec skąd ma mieć taką wiedzę na ten temat. Edukacja oparta jest na 

subwencji i niestety trzeba tak zarządzać, by każdy z nauczycieli miał pracę i żadne 

dziecko nie zostało bez opieki. Starosta zaproponował, aby radni wybrali się do SOSW 

i zobaczyli jak działa ośrodek i z czym są problemy. 

 Radny Jacek Walczak: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, szanowni radni, 

bardzo dobrze, że dzisiaj gościliśmy Państwa ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Sieradzu. Ta wizyta była bardzo potrzebna i bardzo 

zróżnicowana. Radny prosi o wszystkie prezentacje, które były przedstawione, jako 

radny drugiej kadencji też takiego pewnego obrazu nie miał i wcale się nie dziwi, że 

radni też mogą być niektórymi informacjami zdziwieni. Jednocześnie szkoda, że 

odmówiono możliwości ukazania prezentacji, taka prezentacja wprowadziłaby 

znaczne ożywienie i ubarwiła, bo słowa tak nie oddają jak obraz. Radny ma nadzieję, 

że zostanie to zweryfikowane i na przyszłość prosi o określenie standardów tego typu 

prezentacji. 

 Radny zauważył, że Pani Wicestarosta Gotkowicz odnosząc się do wypowiedzi 

gości sama powiedziała, że argumenty, co do braku poszanowania prawa nie są do 

końca zgodne ze stanem faktycznym. Co znaczy nie do końca? To znaczy, że w jakiejś 

części pewnie są. O ile to nie jest przejęzyczenie. Tym niemniej radny chce 

podziękować pani Wicestaroście za to, że prośba z poprzedniej sesji została 

wysłuchana i że podjęta została dyskusja. Szkoda, że w takich emocjach, ale dobre  

i tyle, początek został zrobiony. Kłania się trochę styl, ale trzeba przyznać, że to 

zostało zauważone. Pani Gotkowicz, jako wicestarosta zajmująca się tym działaniem 

była na każdej komisji i przekonywała radnych - mnie osobiście do wszystkiego nie 

przekonała, ale nie można odmówić tutaj szacunku do tego, że przynajmniej się 

starała. Są to zmiany ekonomiczne i nie podzielam, co prawda wszystkich 
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argumentów, ale oczywiście wiem, że nie można całkowicie odmówić tym 

argumentom ekonomiczno-organizacyjnym, więc ja sam namawiam do tego i 

podnoszę - to trzeba podkreślić - zmiany „tak” tylko z rozmysłem i w uzgodnieniu – 

stwierdził radny Walczak. Na dzisiejszej sesji jest sytuacja odwrotna, decyzja została 

podjęta  

i teraz przekazuje się efekty podjętych decyzji. Zdaniem radnego powinna być 

najpierw dyskusja, argumenty i dopiero podjęta decyzja. Kolejność nie jest zachowana 

i dlatego rodzice i nauczyciele są rozgoryczeni i niedoinformowani. Ponadto obecny 

stan ośrodka nie wziął się znikąd, on był budowany przez wiele lat i było takie 

przyzwolenie organu prowadzącego. Teraz proponuję się w ciągu jednego roku 

cofnięcie się w jakości, bo zdaje się że chyba o to chodzi. Radny prosi o porównanie 

standardów tego specjalnego ośrodka szkolno-wychowawczego z innymi placówkami 

z innych powiatów. Radni Klubu Ziemia Sieradzka wnioskują o rozwagę, przyłączają 

się do tego, że trzeba pilnować pieniędzy i patrzeć od strony ekonomicznej, ale 

jednocześnie nie można jednym pociągnięciem wszystko zmieniać może to rozłożyć 

na raty żeby mniej bolało i żeby można było bardziej zapanować nad jakością. Trzeba 

utrzymać klimat w tym ośrodku i ofertę, która została tam stworzona przez wiele lat. 

Jeśli ośrodek ma ewaluować to musimy wiedzieć, w którym kierunku. Przykład  

z obcinaniem o połowę godzin wychowania wczesnoszkolnego jest takim przykładem 

koronnym. Przywoływanie jednego przykładu dziecka, które korzysta z ponad 5 

godzin nie jest dobre, bo to nie jest taki klasyczny przykład. Jest to wyciąganie jednej 

informacji, ale z tej informacji nie mamy nic dobrego, mamy tylko informację 

negatywną że jedno dziecko 5 godzin dziennie jest zaopiekowane, a jaka jest średnia z 

godzin zaopiekowania innymi dziećmi, czy wszystkimi dziećmi, tego nie wiemy, nie 

mamy informacji takiej pełnej. Nie można budować na jednej informacji negatywnej 

może pozytywnej opinii, że dzieci są nadmiernie zaopiekowane.  Jako Klub Ziemia 

Sieradzka nie przekreślamy wszystkiego, bo od strony ekonomicznej jest to zasadne, 

szkoda że dopiero teraz. Kłania się styl bo styl jest słaby, nie dyskutuje się po podjęciu 

decyzji. Dobrze, że rodzice tak mocno są zaangażowani i że pojawiło się tyle emocji, 

bo dzięki temu radni mają dodatkową informację a tak pewnie byłaby tylko 

informacjią jednostronną. 

 Pani Kazimiera Gotkowicz stwierdziła, że pracowała kiedyś z radnym 

Walczakiem na linii Prezydent – dyrektor szkoły. Radna słucha i nie wierzy, że 

najpierw dyskusja potem projekt. Dyrektor szkoły dostawał wytyczne do arkusza 

organizacyjnego i w oparciu o te wytyczne przygotowywał arkusz i nie było żadnej 

dyskusji to po pierwsze. Po drugie przez wszystkie te lata pracy radna nie przypomina 

sobie by jakakolwiek godzina zajęć dodatkowych z poza ramowych planów nauczania 

przydzielona była do realizacji w takiej dużej szkole jak szkoła nr 10, nie było 

żadnych dodatkowych zajęć płatnych z urzędu miasta, z organu prowadzącego. 

Wicestarosta podziękowała za zauważenie pracy, może nie zawsze jest doskonała, 

czasami się popełnia błędy. Mówi pan, że wszystko chcemy zmieniać – no nie 

wszystko, może to też przejęzyczenie pana. Rzecz dotyczy wczesnego wspomagania  

z tego powodu, że mamy inne możliwości czyli wsparcie dzieci w ramach realizacji 

programów zewnętrznych, propozycja dla dzieci jest bardzo szeroka. To nie jest tak, 

że dzieci są może nadmiernie zaopiekowane tak jak pan mówił, pewnie mogłoby się 

jeszcze coś zadziać żeby zapewnić lepszą opiekę, ale te dzieci też muszą odpoczywać. 
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Staramy się, może jeszcze wszyscy za mało, ale też prośba do panów z opozycji i do 

państwa nauczycieli, do rodziców, jeżeli widzicie jakieś możliwości, jakieś drogi 

rozwiązania to zróbmy to wspólnie. 

Radny Tomasz Baliński stwierdził, że wkład pracy i czasu w wychowanie 

dziecka niepełnosprawnego jest wielki i podziwia takich rodziców. Stwierdził 

również, że wraz z Wicestarostą i Naczelnikiem Wydziału Oświaty niezapowiedziane 

odwiedził SOSW w Sieradzu i przyjrzał się pracy nauczycieli.  

 Przewodnicząca zwróciła się do zebranych oraz do radnych by zmierzać ku 

końcowi dyskusji.  

 Pani Agnieszka Sapiejka Rejchan: od 17 lat nauczyciel w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym. Początek pracy zawodowej z dziećmi głęboko 

upośledzonymi w domu pomocy społecznej prowadzonym przez Siostry Urszulanki. 

Od 2007 roku realizuje zajęcie wczesnego wspomagania w ośrodku. Odnosząc się do 

wypowiedzi Wicestarosty stwierdziła, że dzieci to nie statystyki. Ponadto zapytała czy 

wyliczanie z ilu programów korzystają dzieci jest na miejscu, czy im się to nie należy 

skoro nie mogą korzystać np. ze zwykłych wycieczek szkolnych i innych atrakcji, z 

których korzystają dzieci zdrowe. Ponadto dodała, że nie każde dziecko korzysta ze 

wszystkich programów, są dzieci ciężko zaburzenie, które wymagają 5 godzin 

różnorodnej terapii, więc taką otrzymują, są też dzieci, które nie wymagają aż takiego 

wsparcia i mają 1 godzinę tygodniowo. Pani podała przykład własnego dziecka, które 

uczęszcza na dodatkowe zajęcia z j. angielskiego i zapytała czy szkoła może odmówić 

zajęć w szkole z tego języka, skoro może korzystać z zajęć dodatkowych. Tak wynika 

z powyższej dyskusji. Ponadto, jako nauczyciele nie przyszliśmy tutaj mówić i 

walczyć w kwestiach płac, my walczymy o dzieci.  

 Wypowiedź Pani Katarzyny Dawid Jędrysiak nauczyciela Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego w Sieradzu - nieczytelna. 

 Głos zabrała Milena Mazur uczennica klasy II D Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im Marii Dąbrowskiej w Sieradzu: „Chcielibyśmy odnieść się do 

sytuacji, która wyniknęła w naszej szkole w związku z brakiem środków pieniężnych 

gdzie oszczędności poszukiwane są w uczniach poprzez rozdzielenie naszej klasy. 

Jesteśmy zażenowani i nie zgadzamy się z takim traktowaniem. Klasa wynosiła przez 

większość czasu 18 osób i nikt z początkiem nie widział w tym problemu.  

Powszechnie wiadomo, że osiągnięcia celów dydaktycznych osiąga się w klasach  

o małej ilości osób. Według planów, o których zostaliśmy poinformowani klasa 

ekonomistów trafi do klasy przyszłej 3G. Ilość uczniów wyniesie 37, co wykracza 

poza normę zawartą w statucie szkolnym gdzie jest ich 35. Od września, kiedy wejdą 

nowe dwa roczniki taka duża klasa jak nasza będzie miała problem aby w normalnych 

warunkach prowadzić zajęcia. W wielu salach naszej szkoły nie ma możliwości, aby 

dostawić dodatkowe ławki. Wielu naszych uczniów dojeżdża z poza Sieradza i 

przedłużony plan lekcji uniemożliwi branie udziału w zajęciach. Uważamy, że 

oświata, szkolnictwo i nasze miejsce w szkolnictwie jest na tyle ważne, że względy 

finansowe nie mogą być jedynym kryterium organizacji szkoły. Przygotowane zmiany 

bardzo nas poruszyły i negatywnie wpływają na nasze funkcjonowania w szkole. 

Jeszcze raz prosimy o rozważenie decyzji dotyczącej likwidacji naszej klasy, 

wierzymy że nie jest to autonomiczna decyzja naszej dyrekcji tylko bardzo wiele 

zależy od państwa dobrej woli.”  
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Punkt 6  

Wystąpienia radnych 

Radny Jacek Walczak odniósł się do wypowiedzi Pani Gotkowicz, stwierdził, 

że takie wycieczki osobiste są niepotrzebne. Wyjaśnił, że jako Prezydent nigdy nie 

unikał przedstawiania problemów i przedstawiania wytycznych. Wytyczne były 

wszystkim znane. Wszyscy dyrektorzy mogli się do nich odnieść, mieli równe szanse  

i jest tak dużo większa odpowiedzialność niż to co się dzieje w tej chwili. Państwo 

doprowadzicie do tego, że podjęte zostały jakieś decyzje, trwa nieakceptowanie i 

denerwuje nie tylko jak zwykle rodziców, ale również nauczycieli i oni mocno 

strajkują przeciwko takiemu podejściu. Widzę związek w tym, że ja robiłem lepiej niż 

Państwo to robią, czyli najpierw się wie do czego się zmierza a dopiero później to się 

robi, tutaj nikt nie wie w jakim kierunku zmierzamy. Mam nadzieję, że to będzie 

jeszcze zweryfikowane. Chociażby przykład tych młodych ludzi, którzy przyszli 

zaprotestować świadczy o tym, że te zmiany są wdrażane na łapu capu i nie ma 

jakiegoś szerszego kontekstu. Dobrze byłoby patrzeć przyszłościowo a nie tylko tu i 

teraz. Radny apeluje by najpierw rozmawiać a później podejmować decyzje. 

 Wicestarosta Kazimiera Gotkowicz stwierdziła, że gabinet starosty, 

wicestarosty czy naczelnika nie jest zamknięty i zaprasza na rozmowy. Zarząd ma 

ściśle określony cel do niego dąży w taki sposób żeby były jak najmniejsze koszty 

społeczne a jak największy efekt. 

 Radny Michał Terka wyraził zadowolenie, że w Powiecie Sieradzkim nie 

będzie problemów z maturami, że rady kwalifikacyjnej się odbywają. Przekazał 

wyrazy uznania dla nauczycieli, którzy słusznie walczą o swoje prawo do godnej 

pensji jak również dla grona pedagogicznego, którzy zrozumieli, że jednak 

najważniejszą potrzebą to jest dobro ucznia. Radny życzy maturzystom powodzenia. 

 Radny Maciej Sulgan zaapelował, by jeszcze raz pochylić się nad arkuszem 

organizacyjnym i wypracować wspólne rozwiązanie. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Sieradzkiego Olga Kołoszczyk na zakończenie 

dyskusji stwierdziła, że bycie radnym to nie tylko podejmowanie decyzji, które są 

popularne i fajne, to jest zarządzanie dużą strukturą i niektóre decyzje dotyczące 

reorganizacji mogą wydawać się kontrowersyjne. Zarząd wykonał wielką pracę i jego 

argumenty są rzeczowe i logiczne. Wszyscy radni chętnie wysłuchają przybyłych 

Państwa, porozmawiają i są otwarci na współpracę. Przewodnicząca podziękował 

rodzicom i nauczycielom za obecność i za emocjonalne wystąpienia. 

 

Punkt 7 

Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego  

w okresie od V do VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego 

 Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior przedstawił informację o działalności 

Zarządu Powiatu Sieradzkiego w okresie od IV do V sesji Rady Powiatu Sieradzkiego 

Uwag nie wnoszono. 

 

Informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Godz. 15.33 głoszono przerwę w obradach. 

Godz. 15.48 wznowiono obrady. 
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Sprawdzono kworum, obecnych 22 radnych (nieobecny Edward Szewczyk) 

 

 

Punkt 8 

Ocena stanu sanitarnego Powiatu Sieradzkiego w 2018 roku 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, iż materiał został szeroko omówiony na 

posiedzeniu Komisji Spraw Gospodarczych. Zapytała czy są pytania bądź uwagi. 

Uwag nie wnoszono. Informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 

Punkt 9 

Informacja na temat wpływów z zajęcia pasa drogowego dróg powiatowych  

w Powiecie Sieradzkim za 2018 rok  
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż materiał został szeroko omówiony na 

posiedzeniu Komisji Drogownictwa, Komunikacji i Spraw Obywatelskich. Zapytała 

czy są pytania bądź uwagi. Uwag nie wnoszono. Informacja została przyjęta i stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu 

 

Punkt 10 

Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Sieradzkim oraz sprawozdanie  

z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Sieradzu za 2018 rok 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż materiał został szeroko omówiony na 

posiedzeniu Komisji Spraw Gospodarczych. Zapytała czy są pytania bądź uwagi. 

Uwag nie wnoszono. Informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Punkt 11 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Sieradzkiego  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2018 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż materiał został szeroko omówiony na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych. Zapytała czy są pytania bądź uwagi. Uwag 

nie wnoszono. Informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Sieradzkiego na lata 2019-2036. 

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywne opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Spraw Gospodarczych, 

Komisja Spraw Społecznych, Komisja Drogownictwa, Komunikacji i Spraw 

Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. 

 Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji Uchwał i Wniosków  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/41/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Sieradzkiego na lata 2019 – 2036. 
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Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/41/2019 stanowi załącznik nr 9 do protokołu/.  

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2019 rok. 
  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywne opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Spraw Gospodarczych, 

Komisja Spraw Społecznych, Komisja Drogownictwa, Komunikacji i Spraw 

Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. 

 Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji Uchwał i Wniosków  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/42/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2019 rok. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/42/2019 stanowi załącznik nr 10 do protokołu/.  

 

Punkt 14 
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Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowo-wychowawczych 

prowadzonych przez Powiat Sieradzki na 2019 rok.  

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Spraw Społecznych oraz 

Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła się do Komisji Uchwał  

i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/43/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowo-wychowawczych 

prowadzonych przez Powiat Sieradzki na 2019 rok. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/43/2019 stanowi załącznik nr 11 do protokołu/.  

 

Punkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa.  

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Drogownictwa, Komunikacji 

i Spraw Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła 

się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/44/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 
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Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/44/2019 stanowi załącznik nr 12 do protokołu/.  

 

Punkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Drogownictwa, Komunikacji 

i Spraw Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła 

się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/45/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/45/2019 stanowi załącznik nr 13 do protokołu/.  

 

Punkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Burzenin. 

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Drogownictwa, Komunikacji 

i Spraw Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła 

się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/46/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Burzenin. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 
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Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/46/2019 stanowi załącznik nr 14 do protokołu/.  

 

Punkt 18 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Burzenin na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Drogownictwa, Komunikacji 

i Spraw Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła 

się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/47/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Burzenin na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/47/2019 stanowi załącznik nr 15 do protokołu/.  

 

Punkt 19 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew. 

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Drogownictwa, Komunikacji 

i Spraw Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła 

się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
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Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/48/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/48/2019 stanowi załącznik nr 16 do protokołu/.  

 

Punkt 20 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż pozytywną opinie 

do omawianego projektu uchwały wypracowała Komisja Drogownictwa, Komunikacji 

i Spraw Obywatelskich oraz Komisja Budżetu i Finansów. Przewodnicząca zwróciła 

się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/49/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/49/2019 stanowi załącznik nr 17 do protokołu/.  
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Punkt 21 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora                     

I Liceum Ogólnokształcącego im. Kazimierza Jagiellończyka w Sieradzu.   

  Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk poinformowała, iż Komisja Skarg 

Wniosków i Petycja na posiedzeniu w dniu 18.04.2019 wypracowała przedłożony 

projekt uchwały. Przewodnicząca zwróciła się do Komisji Uchwał i Wniosków o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/50/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora                     

I Liceum Ogólnokształcącego im. Kazimierza Jagiellończyka w Sieradzu.   

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/50/2019 stanowi załącznik nr 18 do protokołu/.  

 

Punkt 21  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej” – Ochotnicza Straż Pożarna w Rossoszycy.   

  Przewodnicząca zwróciła się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie 

projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/51/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej” – Ochotnicza Straż Pożarna w Rossoszycy.   

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 



27 

 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/51/2019 stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.  

 

 

Punkt 22 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej” – Klub Turystyki Wodnej „Warta”.  

  Przewodnicząca zwróciła się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie 

projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/52/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej” – Klub Turystyki Wodnej „Warta”. 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 

 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/52/2019 stanowi załącznik nr 20 do protokołu/.  

 

Punkt 23 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej” – Ochotnicza Straż Pożarna w Grabówce 

Przewodnicząca zwróciła się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedstawienie 

projektu uchwały. 

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków 

odczytał treść projektu uchwały Nr VI/53/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 

kwietnia 2019 roku w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej” – Ochotnicza Straż Pożarna w Grabówce 

Uwag nie wnoszono.  

Sprawdzono kworum, obecnych 23 radnych 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

Wyniki głosowania: 
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 ZA (23 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia 

Dęga-Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan 

Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek 

Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Edward Szewczyk, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Michał 

Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr VI/53/2019 stanowi załącznik nr 21 do protokołu/.  

 

Punkt 24 

Sprawy różne; wnioski i oświadczenia radnych. 

  Radny Andrzej Czyżak przedstawił radnym sytuację pogorzelców z Kliczkowa 

Małego, radny zaproponował zbiórkę pieniędzy z przeznaczeniem na laptop dla dzieci 

z ww. rodziny. Podstawowe środki zapewniła do tej pory Gmina oraz darczyńcy. 

 Przeprowadzono zbiórkę. 

 

Punkt 25 

Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

 W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady Olga 

Kołoszczyk o godz. 16
32

 zamknęła obrady VI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

 

 

 

 

 
Załączniki: 

1. Lista obecności Sekretarza, Skarbnika, pracowników Starostwa. 

2. Lista obecności przybyłych gości. 

3. Lista obecności radnych. 

4. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego  

w okresie od IV do V sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

5. Ocena stanu sanitarnego Powiatu Sieradzkiego w 2018 roku.  

6. Informacja na temat wpływów z zajęcia pasa drogowego dróg powiatowych  

w Powiecie Sieradzkim za 2018 rok. 

7. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Sieradzkim oraz sprawozdanie z 

działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Sieradzu za 2018 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Sieradzkiego  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2018. 

9. Uchwała Nr VI/41/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Sieradzkiego na lata 2019 – 2036 

10. Uchwała Nr VI/42/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2019 rok 

11. Uchwała Nr VI/43/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
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zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowo-wychowawczych prowadzonych 

przez Powiat Sieradzki na 2019 rok 

12. Uchwała Nr VI/44/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa 

13. Uchwała Nr VI/45/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa na realizację zadań na 

drogach gminnych 

14. Uchwała Nr VI/46/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Burzenin 

15. Uchwała Nr VI/47/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Burzenin na realizację zadań na 

drogach gminnych 

16. Uchwała Nr VI/48/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew 

17. Uchwała Nr VI/49/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew na realizację zadań na 

drogach gminnych 

18. Uchwała Nr VI/50/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego im. 

Kazimierza Jagiellończyka w Sieradzu 

19. Uchwała Nr VI/51/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi Sieradzkiej” – Ochotnicza 

Straż Pożarna w Rossoszycy 

20. Uchwała Nr VI/52/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi Sieradzkiej” – Klub 

Turystyki Wodnej „Warta” 

21. Uchwała Nr VI/53/2019 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Ziemi Sieradzkiej” – Ochotnicza 

Straż Pożarna w Grabówce.  

 
 

 

Protokołowała: 

Joanna Kołodziejczyk 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Sieradzkiego 

 

Olga Kołoszczyk 


